



Engender Database extract

GEOGRAPHIC

Continent
Europe (EU)

Country
Austria

BASIC DETAILS

Language
German

Sector:

Health

Title (EN):

Women's

Health

Center

Abstract description (EN):

The Women's Health Center is a nongovernmental organization in Graz, Austria, rooted in the women's health movement.

Our mission is to put women's and girl's health on the political agenda. Following the Charta of Ottawa for Health Promotion 1986 and the Health in all policies approach of the World Health Organization we work on the individual and the structural level. We empower women and girls to become their own health experts and we focus on health determinants and political

structures influencing women's and girl's lives. We are a member of the Austrian Network of Women's Health Centers. Since 1993, we have been a center of innovation and creativity in the effort to ensure that health and well-being for women is considered by policy makers and clinicians. We promote a woman-centered approach to the health of girls and women.

We partner with local community agencies, provincial initiatives and national organizations to exchange knowledge among community members, academic researchers, policy makers, and health care professionals and to promote cooperations. The Women's Health Center collaborates with women's health practitioners, policy makers, health authorities, and women's groups.

The Women's Health Center is dedicated to supporting and empowering individual women and girls, improving the health status and well-being of women and girls by making the health system more aware of and responsive to women's health needs and concerns. The goal of the Women's Health Center is to support women,

Engender Database extract

influence policy and promote action on the social factors that affect women's health and well-being throughout their entire life. It supports a woman-centered approach that respects women's perspectives and experiences, listening to the voices of women not typically heard.

Title (Original Language): Frauengesundheitszentrum

Abstract description (Original Language):

Das Frauengesundheitszentrum ist eine Nichtregierungsorganisation in Graz und hat ihre Wurzeln in der Frauengesundheitsbewegung.

Unser Auftrag ist es, die Gesundheit von Frauen und Mädchen auf die politische Agenda zu setzen. Wir sind Mitglied im Netzwerk der österreichischen Frauengesundheitszentren. Ausgehend von der Ottawa Charta für Gesundheitsförderung 1986 und des Health in all Policies Ansatzes der Weltgesundheitsorganisation arbeiten wir auf der individuellen und strukturellen Eben.

Wir stärken Frauen und Mädchen, Expertinnen für sich selbst und ihre Gesundheit zu sein. Ausgehend von einem breiten Gesundheitsbegriff berücksichtigen wir soziale Determinanten von Gesundheit und arbeiten an politische Strukturen mit, die die Gesundheit von Frauen und Mädchen beeinflussen. Seit 1993 unterstützen wir Frauen und Mädchen auf der individuellen Ebene

durch Beratung, Psychotherapie, Kurse, Selbsthilfegruppen und kritischer und unabhängiger Gesundheitsinformation. Auf struktureller Ebene sensibilisieren wir VertreterInnen der Gesundheitsberufe, MultiplikatorInnen im Bildungs- und Sozialbereich, Stakeholder im Gesundheitswesen und PolitikerInnen. Wir nehmen an Netzwerken teil und arbeiten mit

FrauengesundheitsexpertInnen, kommunalen Einrichtungen, regionalen und nationalen Initiativen und Organisationen zusammen. Wir vertreten die Interessen von Frauen in Gremien, durch Lobbying, in Projekten und durch Öffentlichkeitsarbeit.

Keywords: women's health, empowerment, advocacy, competency

BIBLIOGRAPHICAL INFORMATION

Data type: Web page

Year: 2010

Editor:

Publisher:

Volume:

Edition:

Engender Database extract

ISBN/ISSN:

Page /Chapter:

City:

Issue:

URL: www.fgz.co.at

Authors:

Lastname	Initial
Women's Health Center	

ENGENDER EDITOR

Firstname: Christine

Lastname: Hirtl

Email: christine.hirtl@fgz.co.at

Institution: Women 's Health Center